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Introduksjon

• Dyrevelferd er viktig, og det er gledelig å se fokuset på området. 

• Vi mener det er viktig at vi også setter fokus på ville dyrs lidelser inn i arbeidet med 
dyrevelferd.

• Når samfunnet vokser, og trafikken øker så går dette fort på bekostning av viltet. 
Naturlige habitater og trekkruter for hjortevilt blir delt opp av veger og infrastruktur. Da 
oppstår ofte viltulykker eller andre situasjoner mellom vilt og samfunn der viltet taper.. 

• Vi har fokus på at det må tilrettelegges for at vi kan gjennomføre effektive og gode 
ettersøk på skadet vilt i Norge, og at fokuset må være på å minimere lidelsene til viltet.

• På de neste sidene følger en introduksjon av oss som har skrevet innspillet, og 
argumentasjon på hvorfor vi mener det er viktig å ha med ettersøk med viltets lidelser i 
fokus inn i stortingsmelding om dyrevelferd.



Lars Mikkelsen

• Jagt I Gode  Rammer

• 30 år med ettersøk i Danmark, 
Sverige og Tyskland.

• Har vært en del av å øke 
kompetansen hos 
ettersøksjegerne i Danmark, 
Sverige og Norge (2007).



Øyvind Juliussen

• Fagansvarlig for fagområdet 
jakt, vilt og utmark på 
Skogkurs. (2019)

• 12 år erfaring med offentlig 
viltforvaltning fra tidligere.

• Jobbet med ettersøk, og 
offentlig ettersøk siden 2007.



Ettersøk- med fokus på viltets lidelser 



Utfordringen/ frustrasjonen: 

• Uoppklarte ettersøk når dyret 
har forlatt ulykkesstedet:

• 25% på rådyr 

• 42% på hjort

• 30 % på elg

• Bak disse tallene ligger det mye 
lidelse!



Videre sier statistikken 

• Hvis vi ser bort fra døde dyr 
innen for 100 m, så løper 
dyret fra såreleie i ca. 50 % 
av tilfellene..



Kvaliteten av ettersøk ut i fra et 
dyreetisk synspunkt

• Større krav til sporarbeide (i 
langline.)

• Fokus på trening av hund og 
fører til bruk av slipphund 
herunder avlivning.



Offentlig ettersøk

• Dette er ikke for allmenne jeger

• Færre og bedre ekvipasjer

• Økt krav til kompetanse for de 
som utførere offentlig ettersøk

• Viktigste er å forkorte viltets 
lidelse og samtidig ha stort 
fokus på sikkerhet!



Vi mener:

• Må ha dedikerte 
ettersøksjegere

• Hunder og ettersøksjegere som 
evner å spore langt

• Hunder som kan stoppe dyr 
med skader i for eksempel 
hode og ben o.l

• Vi skylder viltet og gjør bedre 
ettersøk! 



Vi ønsker 

• Få viltets lidelse inn i viltlovsarbeidet.

• Fortsatt kunne bruke slipphund der 
det er behov for å kunne holde og 
stille villtet, samt en egnet 
avlivningsmetode, når det ikke er 
sikkerhetsmessigt forsvarlig og bruke 
krutt. 

• Bedre ettersøkstatistik til fordel for 
viltet

• Se utdypende kommentarer i vedlegg 
1



Husk: 

• Politiske beslutninger skal 
vedtas på bakgrunn i viltets 
ve og vel, og ikke våre 
egoistiske holdninger, 
«makten og æren»



Hjertelig takk for at vi fikk komme og 
fortelle om vår lidenskap!



@sKOGKURS 

Vedlegg I; utdybende kommentarer. 

Vi ønsker å sette fokus på ettersøk og få viltets lidelse inn i stortingsmelding om dyrevelferd og 

viltlovsarbeidet. Vi ser det som viktig at vi øker kompetansen hos de som utfører ettersøk. 

Det har tidligere vært usikkerhet rundt begrepet slipphund, og om det er lovlig å benytte seg av 

slipphund på ettersøk på for eksempel rådyr i Norge. Tolkningen i dag er at det er tillatt å bruke 

slipphund under ettersøk, at hunden kan holde det skadde viltet, men ikke avlive det skadde viltet. 

Vi mener det er viktig å understreke at viltet skal avlives med bruk av krutt så lenge det er 

sikkerhetsmessig forsvarlig. 

I forbindelse med arbeidet med ny viltlov så ønsker vi at det fortsatt skal være lov med slipphund. 

De viktigste momentene er å forkorte lidelsene for viltet samtidig som samfunnssikkerheten blir i 

varetatt. Vi må se på metodebruk for å oppnå dette. 

Ved offentlig ettersøk mener vi at det i tillegg bør til lates å bruke «egnet avlivningsmetode» 

bakgrunnen for dette er sikkerheten for publikum. Avlivning av skadd vilt med kruttladning kan 

være vanskelig i tettbebygde områder med dårlig kulefang. Samtidig ser vi at smell fra skudd i og 

nær bebyggelse (tettbebyggelse) ofte skaper uro og engstelse. Om vi ser t i l  Sverige og Danmark så 

er det ikke krav t i l  at viltet skal avlives med kruttladning. Vi mener at vi kan fjerne dette kravet også i 

Norge. Det viktigste er å sikre en rask og human avlivning innenfor de gitte rammene. 

De som jobber med offentlig ettersøk har allerede et krav for å ha gjennomført kurs i «ettersøk 

videregående», og ved å gi denne gruppen en større verktøykasse for løse ettersøkene på en 

hensiktsmessig måte kan en også øke krav t i l  utdanningen, sånn at de har kompetansen som trengs. 

Når vi har søkt etter data har vi erfart at det bør utarbeides et system der alle ettersøk blir 

registrert, både jakt ettersøk og offentlig ettersøk. Det bør legges inn mer informasjon en det som 

gjøres i hjorteviltregisteret i dag. Målet med dette er at dette blir et register som kan brukes t i l  å 
hente ut informasjon som kan brukes for utvikle ettersøksarbeidet i Norge for å bedre 

dyrevelferden! 
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